

Ireland as the Administering Authorities concerned, which designated M. Cédile and Mr. D. A. Sutherland as special representatives,

Having taken note of the observations of the United Kingdom (T/682) and the statement of the special representative for Togoland under British administration that certain scholarships, not under the auspices of the Gold Coast Government, were available for study in the United States, that there was an advisory committee in Accra which might give the petitioner information but did not itself grant scholarships; but that since the petitioner had failed to obtain a scholarship in the United Kingdom it was unlikely that his qualifications were sufficient,

The Trusteeship Council

Decides that under the circumstances no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authorities and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-eighth meeting,
17 July 1950.*

285 (VII). Petition from Mr. Godfried K. Dzasimatu concerning Togoland under British administration and Togoland under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its seventh session the petition from Mr. Godfried K. Dzasimatu (T/Pet. 6/140-7/113), in consultation with France and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authorities concerned, which designated Mr. Cédile and Mr. D. A. Sutherland as special representatives,

Having taken note of the observations of the United Kingdom as well as of the statements of the special representatives that the British authorities could find no record of the petitioner's service with the Gold Coast post office, that there was no evidence that he was entitled to either a British civil or military pension and that if he had been employed by the French military authorities he had to submit his claim to them, but that the time-limit for such claims had probably lapsed, since the matter related to the First World War,

The Trusteeship Council

Draws the attention of the petitioner to the statements of the special representatives;

Decides that under the circumstances no action by the Council is called for on this petition;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-eighth meeting,
17 July 1950.*

Nord, Autorités chargées de l'administration des territoires en question, qui ont désigné M. Cédile et M. Sutherland comme représentants spéciaux,

Ayant pris acte des observations du Royaume-Uni (T/682) et de la déclaration du représentant spécial du Togo sous administration britannique aux termes desquelles certaines bourses, non attribuées sous les auspices du Gouvernement de la Côte-de-l'Or, sont offertes en vue d'études aux Etats-Unis, qu'il existe à Accra un comité consultatif qui peut donner au pétitionnaire des renseignements mais qui n'accorde pas lui-même de bourses d'études; qu'étant donné que le pétitionnaire n'a pas obtenu de bourse d'études dans le Royaume-Uni, il semble improbable qu'il possède des titres suffisants,

Le Conseil de tutelle

Décide que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune mesure de sa part;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance des Autorités chargées de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-huitième séance,
17 juillet 1950.*

285 (VII). Pétition de M. Godfried K. Dzasimatu concernant le Togo sous administration britannique et le Togo sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reconnu et examiné à sa septième session la pétition de M. Godfried K. Dzasimatu (T/Pét.6/140-7/113), en consultation avec la France et le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorités chargées de l'administration des territoires en question, qui ont désigné M. Cédile et M. D. A. Sutherland comme représentants spéciaux,

Ayant pris acte des observations du Royaume-Uni et de la déclaration des représentants spéciaux, aux termes desquelles les Autorités britanniques ne trouvent pas trace des services qu'aurait effectués le pétitionnaire dans l'administration des postes de la Côte-de-l'Or, et qu'il n'existe aucune preuve qu'il ait droit à une pension civile ou militaire britannique et que, s'il a été employé par les Autorités militaires française, il doit s'adresser à elles mais que ses droits sont vraisemblablement forclos, l'affaire datant de la première guerre mondiale,

Le Conseil de tutelle

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les déclarations des représentants spéciaux;

Décide que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune mesure de sa part;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance des Autorités chargées de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-huitième séance,
17 juillet 1950.*